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KOMMUNEQARFIK SERMERSOOQ 

Forvaltning for Velfærd og Arbejdsmarked 

Måned / Dato 21-02-2023 
Sags nr: EMN-2021-11561 
Sull. / Sagsbeh.: anlh 
Dir Tlf: 368156 
Mail: SI@sermersooq.gl 

 

 

 

Mødereferat fra Handicaprådets og Udvalg for 
Velfærd og Arbejdsmarkeds møde 

 
Tirsdag den 21. februar 2023, kl. 09:30 

Hvor: Rådhuset, Kommunalbestyrelsens mødesal 
 
Mødedeltagere: 
 
Repræsentanter fra Handicaprådet 
Karin Thorsen (Formand) 
Inge Olsvig Brandt (Medlem) 
Mathias Knude Brusgaard (Medlem) 
Lisa Nielsen (Medlem) 
Cecilie Marie Hardenberg (Medlem) 
Riikki Grønvold (Medlem) 
 
Afbud: 
Arnajaaq Lynge (Næstformand) 
 
Repræsentanter fra Udvalg for Velfærd og Arbejdsmarked 

Inge Olsvig Brandt (Formand) 

Lone Rosengreen Pedersen (Næstformand) 

Mala Høy-Kuko (Medlem) 

Harald Bianco (Medlem)  

Afbud: 
Poul Petersen (Medlem) 
Julia Lynge Ezekiassen (sekretær) 

Forvaltning for Velfærd og Arbejdsmarked 

Ejner Grønvold (Direktør) 

Bea Lennert (Fagchef for Arbejdsmarkedsområdet) 

Mathias Knude Brusgaard (Fagchef for Handicap og Socialpsykiatri) 

Naja Anelouise Heilmann (Sekretær) 

Cecilie V. Schierbeck (Fagchef for Myndighedsområdet) 

Kirstine Ivarsen (AC-fuldmægtig) 
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Referat: 

1. Velkomst og præsentation 
Fagchef for Handicap og Socialpsykiatri bød velkommen og præsenterede dagens program i 

forbindelse med årsmødet mellem Handicaprådet og Udvalg for Velfærd og Arbejdsmarked i 

Kommuneqarfik Sermersooq. Hver deltager præsenterede sig selv til mødet. 

 

2. Handicaprådets virke og opgaver 

Fagchef for Handicap og Socialpsykiatri præsenterede Handicaprådets virke og opgaver i henhold til 

handicaprådets vedtægter.  

 

3. Statusrapport fra Handicaprådet 
Statusrapport af Handicaprådets arbejde i perioden mellem 27. september 2021 og januar 2023 

blev fremlagt af formanden for rådet – rapporten kan læses i det vedlagte bilag. 

 
4. Muligheder og udfordringer ved beskæftigelse og uddannelse for personer med handicap 

Fagchef for Handicap og Socialpsykiatri startede med et kort oplæg omkring borgere i 

Kommuneqarfik Sermersooq, der har fået beskæftigelsesvederlag i år 2022. 

Fagchef for Arbejdsmarkedsområdet holdt oplæg om hvilke muligheder og udfordringer, der er ved 

beskæftigelse og uddannelse for personer med handicap i Kommuneqarfik Sermersooq.  

 

Tilpasning for personer med særlige behov 

Fagchef for Arbejdsmarkedsområdet oplyste, at de fleste skoler, uddannelsesinstitutioner og 

arbejdspladser ikke er tilpasset personer med særlige behov for støtte. Majoriaq har ikke 

medarbejdere med relevante kompetencer i forhold til at arbejde med personer med særlige 

behov. Der er elever i Majoriaq med særlige behov – både med og uden diagnoser – der stopper 

deres uddannelse på grund af deres udfordringer fx at indgå i undervisning i større klasser. Derfor 

er der behov for beskyttede skoler for personer med særlige behov og lærere med relevante 

uddannelser og forståelse for disse behov.  

 

Folkeskoler og Majoriaq 

Fagchef for Arbejdsmarkedsområdet oplyste, at folkeskolerne og Majoriaq er blevet hurtigere til at 

opsøge og udveksle information med hinanden, da der er kommet mere struktur og koordination 

på samarbejdet. Dermed kan man hurtigere opsøge og vejlede de elever, der har færdiggjort 

folkeskolen uden eksamenskarakter. 

 

Formanden for Handicaprådet understregede vigtigheden af, at der udarbejdedes handlingsplaner 

for eleverne før de bliver færdige med folkeskolen. 

 

Formanden for Udvalg for Velfærd og Arbejdsmarked ønskede, at skoleafdelingen oplyser, hvad 

begrundelsen er til, at flere elever færdiggør folkeskolen uden eksamenskarakter. 

 

Udvalgsrejse i Norge 

I forbindelse med Udvalg for Velfærd og Arbejdsmarkeds udvalgsrejse, oplyste udvalget, at 

personalet i boenhederne for borgere med handicap i Norge har gennemført en specialuddannelse.  
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Uddannelsen er fleksibelt tilrettelagt og gennemføres i et forløb tilpasset medarbejdernes 

specifikke opgaver og boenhedernes forskellige målgrupper.  

 

Afslutning 

Udvalg for Velfærd og Arbejdsmarked tog de fremlagte oplysninger til efterretning. Udvalgsmanden 

takkede Handicaprådet og Forvaltning for Velfærd og Arbejdsmarked for deres bidrag til mødet.   

 

 


